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Op te bergen 
in de band van 
7 juli 2010 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de commissiegriffier mede te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Welzijn 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 23 juni 2010 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
Woensdag 23 juni 2010 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 23 juni 2010 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
J. Slagter (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
R.D. Esseveld (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
A. Schiphuis (CDA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
J. Vester (SP) 
 
mevrouw M. Batting, commissiegriffier 
 
Afwezig: 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
H. Beerda (PvdA) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
mevrouw J.G. Vlietstra (PvdA) 

R.W. Munniksma (PvdA) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering en stelt voor om mevrouw Goudriaan-Visser namens de commis-
sie een boeket bloemen te sturen. Hij heet mevrouw Batting welkom als plaatsvervangend commis-
siegriffier. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
2. Samenvatting vergadering 19 mei 2010 en de lijst van toezeggingen 
Op de lijst van toezeggingen wordt de volgende reactie gegeven: 
Gedeputeerde Haarsma geeft aan dat de beantwoording van nummer 8 reeds in de vorige vergade-
ring heeft plaatsgevonden. Zij komt nog terug op de beantwoording van punt 2 van de lange termijn 
toezeggingen. De met deze reacties toegevoegde lijst van toezeggingen is aan deze samenvatting 
gehecht. De samenvatting wordt vastgesteld.  
 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
De fractie van PvdA heeft gevraagd om agendering van de brief van GS van 2 juni 2010 over het rap-
port Binnenschoolse cultuureducatie gaat lokaal. De fractie van Pvda heeft tevens gevraagd om 
agendering van de brief van Bestuurscommissie OCWZ d.d. 25 mei 2010 en het daarbij behorende 
rapport “Tijd voor zorg en arbeid”over belemmeringen taakcombinatie zorg en arbeid. Agendering zal 
plaatsvinden in de Statencommissie CW van 15 september 2010.  
 
4. Rondvraag 
Er is geen gebruik gemaakt van de Rondvraag.  
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2010-437 Eerste Bestuursrapportage 
Inhoud van het statenstuk: De Eerste Bestuursrapportage geeft een beeld van de voortgang van de 
beleidsuitvoering en –ontwikkeling over de eerste drie maanden van 2010. Er is uitgegaan van de 
stand van zaken na de 1e wijziging in de begroting. Mutaties in deze rapportage zijn verwerkt in de 2e 
wijziging in de begroting. GS adviseren PS om in te stemmen met de Eerste Bestuursrapportage en 
de 1e en 2e begrotingswijziging.  
   
Samenvattende reactie van de fracties  
De VVD wijst op een rapport van de inspectie waaruit blijkt dat het aantal zwakke scholen in het noor-
den met ongeveer 10% is toegenomen. Dit staat haaks op het ambitieniveau van het college. Wat is 
de reactie van GS op deze ontwikkelingen? Gl kent de inhoud van het onderwijsachterstandenplan 
niet. Moet PS niet eerst een besluit over het Kwaliteitsakkoord Basisonderwijs nemen? De CU vraagt 
zich af in hoeverre BJZ is voorbereid op de overstap naar de gemeenten en of deze overstap financië-
le consequenties heeft voor de provincie. Het tekort in de jeugdzorg wordt zorgelijk geacht. Kan de 
kwaliteit van de jeugdzorg wel worden gewaarborgd met de voorgenomen korting? Wat wordt bedoeld 
met de kansen op de monumentenzorg? De PvdA vraagt zich of hoe een extra ton gaat bijdragen aan 
de problematiek in de jeugdzorg en onderwijs. Wat zijn de gevolgen van de besparingen op de uitga-
ven van 6 à 7 ton en wat is het criterium om een beroep op de Algemene Middelen te doen? Verder is 
de vraag hoe het ervoor staat met het opvolgen van de aanbevelingen zoals geformuleerd in de 
Drentse onderwijsmonitor? Daarnaast wordt gewezen op de wachtlijsten in de Jeugdzorg. Hoe gaan 
GS hun verantwoordelijkheid hierin oppakken? Hoe zit het met de sterke fluctuaties in de bedragen 
ten aanzien van RTV Drenthe? Ook wordt geïnformeerd naar de stelling dat het plan met betrekking 
tot het Kamp Westerborg nog niet is voldragen. Wat betreft de “culturele gemeente” vraagt de PvdA 
zich af of reeds een evaluatie heeft plaatsgevonden naar dit fenomeen? De SP wijst op de verschillen 
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in de genoemde bedragen inzake de vormgeving beeldkwaliteit openbare ruimte. Hij vraagt om een 
uitleg. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
De cijfers van de inspectie aangaande de zwakke scholen hebben betrekking op de periode 2006-
2010. Deze cijfers zijn volgens GS al verwerkt in het kwaliteitsakkoord. De bedragen zoals genoemd 
in het uitvoeringsprogramma zijn door PS vastgesteld in de onderwijsagenda.  
De tekorten in de jeugdzorg kunnen worden rechtgezet door de extra gelden die in 2011 wordt ont-
vangen. BJZ is momenteel bezig met de verdere positionering in het gemeentelijke domein. In Dren-
the vindt rechtstreekse doorverwijzing plaats van “witte jas” naar “witte jas”. De provincie heeft geen 
bevoegdheid om dit tegen te gaan. Met de positionering van BJZ in het gemeentelijke domein, wordt 
dit knelpunt tegengegaan. Het is niet vanzelfsprekend dat het college de gaten gaat opvullen die val-
len doordat het rijk minder middelen verstrekt. Er is geen criterium om te bepalen wanneer een beroep 
op de algemene middelen gedaan kan worden. Wat betreft monumentenzorg wordt het volgende op-
gemerkt. Het is goed om het fenomeen “culturele gemeente” te evalueren. Op dit moment is nog niet 
duidelijk op welk moment dit het beste kan plaatsvinden. De culturele uitdag wordt op 12 september 
a.s. gehouden. Na afloop van culturele uitdag kunnen de effecten van de uitdag worden gepresen-
teerd. Ten aanzien van beeldende kunst en vormgeving doet de provincie stapsgewijs enkele stappen 
terug. Met de VDG is afgesproken dat dit jaar een evaluatie plaatsvindt. Dit wordt teruggekoppeld naar 
de Staten. Co-financiering van beeldende kunst en vormgeving is in het kader van het pMJP budget 
lastig. Vorig jaar is 3,5 ton beschikbaar gesteld voor RTV Drenthe. Dit is 1,5 ton minder dan was voor-
gesteld. Dit is verwerkt in de eerste bestuursrapportage.  Tussen IPO en ROOS zijn afspraken ge-
maakt over de indexering ten aanzien van RTV Drenthe. Dit is vastgesteld op 2,42% voor 2010 en 
betreft derhalve een meevaller voor de provincie. De adviescommissie cultuur zal een oordeel vellen 
over de plannen ten aanzien van Westerbork. De herinrichting van het terrein zou volgens de advies-
commissie een onderdeel moeten zijn van een bredere visie. Dit ontbreekt vooralsnog. GS zullen na-
denken of GS überhaupt wel een rol hebben ten aanzien van de aanbevelingen die gedaan zijn in de 
onderwijsmonitor.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma zegt toe een analyse van het rapport van de onderwijsinspectie uit te voeren 
in verband met de zwakke scholen in de provincie en dit onderwerp op een volgende vergadering van 
CW te agenderen. Gedeputeerde Haarsma heeft ook het uitvoeringsprogramma Basisonderwijs Dren-
the aan de Statenleden toegezegd.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat na de zomer in ieder geval gesproken zal 
gaan worden over zwakke scholen. De onderwijsmonitor kan in de beschouwingen daarover worden 
meegenomen. Verder kan hij zich voorstellen dat de inspectie onderwijs wordt uitgenodigd.  
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
5b. Statenstuk 2010-438 Voorjaarsnota 
Inhoud van het statenstuk: In de Voorjaarsnota schetsen GS o.a. het financieel perspectief van de 
provincie Drenthe, welke bezuinigingen de komende jaren noodzakelijk zijn en de gevolgen voor de 
programma’s uit het collegeprogramma.  
 
Mevrouw Van der Werf van Biblionet Drenthe heeft gebruik gemaakt van het spreekrecht. De in-
spraakbijdrage is aan deze samenvatting gehecht.  
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Samenvattende reactie van de fracties 
De PvdA stelt voor om voor het begin van 2011 fundamentele keuzes te maken. De fractie vraagt zich 
af of het marktdenken op alle beleidsterreinen van de provincie kan worden doorgevoerd.  
Hoe gaat de provincie de aan de provincie toebehorende taken managen? Moet het marktdenken 
hierbij als uitgangspunt dienen of niet? Voorgesteld wordt om hierover de discussie aan te gaan. De 
VVD is tevreden met de lijn van de VJN. De fractie stelt voor om in de Midterm Review de discussie 
over marktwerking mee te nemen. Geïnformeerd wordt naar de onderbouwing van de 15% korting in 
2012 op de overige middelen in het sociale terrein. De VVD heeft een alternatief hierop aangedragen. 
De VVD stelt voor om instellingen met kleine subsidies die binnen de verantwoordelijkheid van de 
provincie blijven vallen, niet verder te korten. De VVD fractie wil graag een discussie over de vorm van 
de sociale agenda ten aanzien van het aangaan van sociale allianties. Is de huidige wijze wel de juiste 
wijze? Daarnaast vraagt de fractie zich af of kortingen per 1 januari 2011 opgelegd kunnen worden in 
het kader van zorgvuldig handelen. Het is verder onverstandig om, voordat de Klankbordgroep een 
advies heeft uitgebracht, het budget voor het onderzoeksbureau af te bouwen. Ook is niet duidelijk 
waarom het Drents museum een korting van 5% wordt opgelegd, terwijl de rest een korting van 10% 
wordt opgelegd. Ten slotte wordt door de VVD geïnformeerd naar de bezuinigingen vanaf 2013. De 
CDA stelt voor om de mogelijkheden te onderzoeken voor een facilitaire voorziening voor preferente 
instellingen. Daarnaast vraagt de fractie zich af of met instellingen in gesproken over de consequen-
ties van de maatregelen. De SP is kritisch over de VJN. Er is niet goed gekeken naar de gevolgen van 
de bezuinigingen voor de instellingen. Verder vraagt de fractie zich af welke regeling voor de aankoop 
van kunst wordt afgeschaft en wat dat oplevert voor de provincie. GL is van mening dat de VJN be-
leidsarm is. Wat is de visie van het college over het cultureel domein? GL wil een leesbaarheidsfonds 
instellen om leefbaarheidsvraagstukken aan te kunnen pakken. Het is verder geen goed idee om de 
regeling voor de aankoop van kunst af te schaffen. De CU vraagt naar de brief die in de herfst 2010 
zal worden opgesteld met een beschrijving van de taakvelden die niet tot het domein van de provincie 
behoren. Verder is geïnformeerd naar de stand van zaken omtrent het Kin-overleg. Daarnaast vraagt 
de Cu zich af of het uitgangspunt van inkopen naar behoefte helder is voor de instellingen. Zijn zij 
goed op de hoogte van de producten en diensten? Heeft het besluit betreffende de “Dagindeling” fi-
nanciële gevolgen? Ten slotte maakt de CU zich zorgen over de kortingen ten aanzien van de biblio-
theken. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Haarsma constateert dat het niet sturen op de instandhouding van instellingen, maar 
op het realiseren van doelen en het verrichten van taken een fundamentele keuze betreft en reeds in 
gang is gezet. De sociale leefbaarheidscomponent is uiterst belangrijk voor de provincie en is sterk 
verankerd in het omgevingsbeleid. De betreffende component wordt verankerd in de taken van de 
provincie. Bestrijdt wordt dat “Drenthe 2028” in het amendement PNS is ingefietst. In de brief van GS 
d.d. 14 januari j.l. is hier uitleg over gegeven. In de brief die het najaar zal worden verstuurd, zal onder 
andere worden aangegeven welke taken volgens PNS + niet aan de provincie toebehoren. Benadrukt 
wordt dat Allianties niet worden opengebroken. GS houdt zich vast aan de afspraken met allianties. 
Het is aan een nieuw college om te bepalen hoe om te gaan met “Hoofdstuk 2” van de VJN. Daarbij 
wordt opgemerkt dat de sociale agenda nog een jaar doorloopt. GS hebben een  kennis- en investe-
ringsnetwerk ontwikkeld waar met name de preferente instellingen druk mee aan de slag zijn. Er zijn 
nog geen organisaties afgehaakt. De visie van het college is neergelegd in de VJN. Naar aanleiding 
van de 10% korting zijn er gesprekken gevoerd met de instellingen. Na de zomer zullen er meerdere 
gesprekken volgen. Gedeputeerde Klip-Martin legt uit dat Biblionet net als vele andere instellingen 
met 10% wordt gekort en dat daarbovenop nog 2% bezuinigd zal worden op basis van de gemaakte 
afspraken in het bibliotheekcharter. Dit charter is op landelijk niveau vastgesteld. De bezuinigingen zijn 
in november vorig jaar aan de instellingen aangekondigd en in maart 2010 is een percentage aan de 
instellingen gemeld. Wat betreft de verschillende percentages wordt het volgende opgemerkt. In prin-
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cipe wordt aan alle instellingen een korting van 10% opgelegd, met uitzondering van 3 instellingen. 
Met het Drents Landschap zijn aparte afspraken gemaakt. Westerbork krijgt een erg lage subsidie en 
het zou daarom niet juist zijn om een korting van 10% op te leggen. Het Drents museum wordt met 5% 
gekort omdat het momenteel in een hectisch traject zit. Gedeputeerde Munniksma erkent dat kunst 
een belangrijke bijdrage levert aan de maatschappij. Dit betekent niet dat alle regelingen instandge-
houden moeten worden. De provincie is bereid om co-financieringsmiddelen samen met de gemeen-
ten in te zetten zodra de gemeenten bereid zijn tevens een extra deel bij te leggen. Gedeputeerde 
Vlietstra pleit ervoor dat de fracties in de Staten met alternatieven komen ten aanzien van de bezuini-
gingen die niet gewenst zijn. Zij geeft vervolgens een verduidelijking op de bezuinigingen van 2013. 
De betreffende kolom in de VJN geeft aan wat het college wil realiseren aan bezuinigingen. De Staten 
kunnen in elke kolom wijzigingen aanbrengen. De besluiten over de VJN worden in de begroting ver-
werkt. Gedeputeerde Munniksma legt uit dat er een subsidietitel is geschrapt in verband met projecten 
in het kader van de het pMJP.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma zegt toe dat GS voor de begroting zullen komen met een brief waarin wordt 
aangegeven welke taakvelden wel/niet tot het domein van de provincie behoren. Ook zal hier een 
financiële onderbouwing aan ten grondslag liggen.  
Gedeputeerden Munniksma/Klip zeggen toe naar de tekst in de VJN ten aanzien van de korting op het 
Kamp Westerbork te zullen kijken om te beoordelen of dit juist is geformuleerd.  
Gedeputeerde Klip zegt toe serieus te kijken naar het voorstel om kleine (cultuur) subsidies niet verder 
procentueel te korten.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat er nieuwe verhoudingen bestaan in bestuur-
lijk land. Er zullen bezuinigingen doorgevoerd moeten worden. De vraag is waar de kortingen moeten 
plaatsvinden en op welk moment. In het najaar zullen de Staten keuzes moeten maken. De voorzitter 
wenst de leden hierbij veel wijsheid toe.  
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd.  
 
6. Mededelingen 
De vergadering van de Klankbordgroep OCWZ van 16.15 uur gaat niet door.  
 
7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 15.20 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 15 september 2010. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 15 september 2010, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



 
Bijgewerkt 23-06-2010 
 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met vergadering van 23 juni 2010) 

 
 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van af-
doening/stand 
van zaken 
 

 

√ 

1. 19-05-2010 Gedeputeerde HAARSMA zegt toe de uitkomsten van de 
media-aandacht naar aanleiding van de Vuelta te compri-
meren. (VVD) 

Mondeling toe-
gelicht tijdens de 
vergadering van 
CW van 19 mei 
2010. 

√ 

2. 23-06-2010 Gedeputeerde HAARSMA zegt toe een analyse van het 
rapport van de onderwijsinspectie uit te voeren in verband 
met de zwakke scholen in de provincie en stelt voor dit 
onderwerp op een volgende vergadering van CW te agen-
deren.  
 

  

3. 23-06-2010 Gedeputeerde HAARSMA zegt toe om het uitvoeringspro-
gramma Basisonderwijs Drenthe aan de Statenleden toe 
te zenden. (GL) 

Brief van 23-06-
2010 √ 

4. 23-06-2010 Gedeputeerde HAARSMA zegt toe dat GS voor de begro-
ting zullen komen met een brief waarin wordt aangegeven 
welke taakvelden wel/niet tot het domein van de provincie 
behoren. Ook zal hier een financiële onderbouwing aan 
ten grondslag liggen (GL).  
 

  

5. 23-06-2010 Gedeputeerden MUNNIKSMA/KLIP zeggen te zullen kij-
ken naar de tekst in de VJN ten aanzien van de korting op 
het Kamp Westerbork om te beoordelen of dit juist is ge-
formuleerd (VVD).  
 

  

6. 23-06-2010 Gedeputeerde Klip zegt toe serieus te kijken naar het 
voorstel om kleine (cultuur) subsidies niet verder procen-
tueel te korten (VVD).  
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Lange termijn 

 

  

1. 10-03-2010 Mevrouw HAARSMA zegt toe, dat de commissie eind 
2010 wordt geïnformeerd over de inrichting van de CJG’s. 
(VVD) 

  

2. 10-03-2010 In het volgende uitvoeringsprogramma jeugdzorg zal de 
paragraaf over kwaliteit worden aangevuld met informatie 
over de prestatie-indicatoren (en de manier waarop hier-
aan wordt voldaan) en met kwaliteitsinformatie van Yorneo 
(HAARSMA). (VVD) 

  

3. 07-04-2010 Gedeputeerde VLIETSTRA zegt toe in de 2e bestuursrap-
portage 2010 informatie te geven over de wijze van beste-
ding van de extra middelen voor de crossmedia. (VVD) 

  
4. 07-04-2010 Gedeputeerde VLIETSTRA zegt toe dat de onderzoeks-

vragen voor het volgende klanttevredenheidsonderzoek 
RTV-Drenthe tevoren met de commissie worden afge-
stemd. (VVD) 

  

5. 07-04-2010 Gedeputeerde MUNNIKSKMA zal het komend najaar een 
vervolgrapportage over het project Studio 13 (culturele 
allianties) aan de staten te sturen.  

  
   

Moties 

 

  

  Geen.   
 


